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PROTOKÓŁ nr XXXII/2013  
sesji Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytej w dniu 27 lutego 2013 r. w godz. 10
00

– 1410  

w sali konferencyjnej nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach  
przy ul. Mickiewicza 1. 

 
Obradom przewodniczył: Andrzej Paweł Chuchnowski – przewodniczący Rady Miejskiej 
w Suwałkach.  
 

Na 23 radnych ustawowego składu Rady Miejskiej w obradach uczestniczyło  
22 radnych, w związku z powyŜszym istniało wymagane quorum do podejmowania 
prawomocnych uchwał.  
 

Na sali obrad obecnych było ok. 70 osób.  
 

Radni obecni: 
1. Agnieszka Barszczewska, 
2. Andrzej Paweł Chuchnowski, 
3. Zbigniew Roman De-Mezer,  
4. Grzegorz Gorlo,  
5. Dorota Anna Jabłońska,  
6. Adam Kacprzyk,  
7. Józef Dariusz Kimera,  
8. Zdzisław Koncewicz,  
9. Janusz Aleksander Krzesicki,  

10. Stanisław Kulikowski,  
11. Włodzimierz Marczewski,  
12. Adam Ołowniuk,  
13. Krzysztof Ołowniuk,  
14. Leszek Perkowski, 
15. Zdzisław Przełomiec, 
16. Agnieszka Dorota Rzatkowska,  
17. Stanisław Sieczkowski, 
18. Jadwiga Mariola Szczypiń,  
19. Sławomir Jan Szeszko,  
20. BoŜena Topczyłko,  
21. Andrzej Turowski,  
22. Tadeusz Franciszek Zamaro.  
 

Nieobecna radna: Anna Ruszewska. 
 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 

W obradach uczestniczyli: 
Prezydent Miasta Suwałk, Zastępcy Prezydenta, Sekretarz Miasta, naczelnicy niektórych 
wydziałów Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, policji i straŜy, prezesi i dyrektorzy 
niektórych jednostek organizacyjnych, przedstawiciele radia i telewizji oraz prasy, a takŜe 
posłowie Rzeczypospolitej Polskiej przedstawiciele Podlaskiego Zespołu Parlamentarnego  
i Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad oraz przedstawiciele firmy Eltel Networks 
Rzeszów. 
Listy obecności stanowią kolejno załączniki nr 2 – 5 do protokołu.  
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Ad pkt. 1 
Otwarcie obrad. 
 
Andrzej Chuchnowski otwierając XXXII obrady Rady Miejskiej powitał Posłów na Sejm 
Rzeczypospolitej Polskiej - BoŜenę Kamińską, Adama Rybakowicza oraz Jarosława 
Zielińskiego, Czesława Renkiewicza - Prezydenta Miasta Suwałk, zastępców prezydenta - 
Marka Buczyńskiego i Łukasza Kurzynę, Adama Karczewskiego - Sekretarza Miasta, 
zastępcę dyrektora Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad Oddz. w Białymstoku - 
Sławomira Topczewskiego, przedstawicieli Eltel Networks Rzeszów - Piotra Grocholę  
i Jerzego Dziepaka oraz wszystkich obecnych na sesji.  
 
 
Ad pkt.  2  
Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 
 
Andrzej Chuchnowski nadmienił, iŜ porządek radni otrzymali wraz z zawiadomieniem  
o zwołaniu sesji. Zaproponował przeniesienie punktu 6 „Informacja Prezydenta Miasta 
Suwałk dotycząca moŜliwości budowy obwodnicy Suwałk w latach 2014-2020” w miejsce 
punktu 9 „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenów połoŜonych w granicach administracyjnych miasta Suwałk 
przeznaczonych pod linię 400kV relacji Ełk – Granica Państwa”.  
 
 W związku z tym, Ŝe radni nie wnieśli uwag, w wyniku głosowania: „za”- 18 radnych, 
„przeciw”- 4 radnych, został przyjęty następujący porządek XXXII sesji:  
  

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XXXI/2013 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach.  

4. Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady 
Miejskiej w Suwałkach od dnia 30 stycznia 2013 r. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania prowadzenia Bursy Szkolnej  
w Suwałkach Państwowej WyŜszej Szkole Zawodowej im. prof. Edwarda F. Szczepanika 
w Suwałkach.  

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenów połoŜonych w granicach administracyjnych miasta Suwałk 
przeznaczonych pod linię 400kV relacji Ełk – Granica Państwa.  

7. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowych 
warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 
opiekuńcze oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwalniania  
od opłat, jak równieŜ trybu ich pobierania. 

8. Interpelacje i zapytania radnych.  

9. Informacja Prezydenta Miasta Suwałk dotycząca moŜliwości budowy obwodnicy 
Suwałk w latach 2014-2020.  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na przekazanie prawa 
własności nieruchomości z zasobu Gminy Miasta Suwałk w celu zwolnienia się  
z zobowiązania zapłaty odszkodowania. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Komisji 
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach. 
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12. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości 
diet radnym Rady Miejskiej w Suwałkach oraz rozliczania kosztów podróŜy 
słuŜbowych. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania Rady Muzeum przy Muzeum 
Okr ęgowym w Suwałkach. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXI/221/2012  
w sprawie zmiany statutu Biblioteki Publicznej im. Marii Konopnickiej w Suwałkach. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Łucji R. na działalność 
dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Suwałkach.  

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2013 r.  

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Miasta Suwałki na lata 2013-2030.  

18. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

19. Wnioski i oświadczenia radnych.  

20. Zamknięcie obrad.  

 
Ad pkt. 3  
Przyjęcie protokołu nr XXXI/2013 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach.  

 
Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ zgodnie z przepisami § 46 Statutu Miasta Suwałk 
protokół XXXI obrad został sporządzony i wyłoŜony do wglądu radnym w siedzibie Biura 
Rady Miejskiej. Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu nie później  
niŜ w dniu poprzedzającym sesję Rady, na której następuje przyjęcie protokołu, czyli  
w dniu 26 lutego 2013 r. W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili 
poprawek i uzupełnień, wobec czego protokół nr XXXI/2013 obrad Rady Miejskiej  
w Suwałkach został przyjęty.  
 
 
Ad pkt. 4  
Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady 
Miejskiej w Suwałkach od dnia 30 stycznia 2013 r. 
 
Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ Informację… radni otrzymali w materiałach sesyjnych.  
  
 Radni nie zgłosili uwag, w związku z powyŜszym Informacja o pracy Prezydenta 
Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej od dnia 30 stycznia 2013 r. została 
przyjęta i stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
 
Ad pkt. 5 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania prowadzenia Bursy Szkolnej  
w Suwałkach Państwowej WyŜszej Szkole Zawodowej im. prof. Edwarda F. Szczepanika  
w Suwałkach.  
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały. 
– załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Andrzej Turowski  przedstawił opinię Komisji Oświaty i Wychowania  
– załącznik nr 8 do protokołu.  
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Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej 
– załącznik nr 9 do protokołu.  
 
Jadwiga M. Szczypiń w związku z tym, Ŝe na mocy obowiązujących od niedawna zapisów  
w ustawie o systemie oświaty moŜliwe jest przekazanie przez organ samorządowy 
prowadzenie placówki oświatowej innemu podmiotowi warto byłoby przedłoŜyć radnym 
treść umowy, na mocy której Państwowa WyŜsza Szkoła Zawodowa w Suwałkach będzie 
prowadziła Bursę Szkolną.  
 
Czesław Renkiewicz podkreślił, Ŝe jednym z warunków określonych w umowie zawartej 
pomiędzy Miastem Suwałki a Państwową WyŜszą Szkołę Zawodową jest zatrudnienie  
na czas nieokreślony wszystkich pracowników Bursy Szkolnej w Suwałkach przez uczelnię, 
czyli nauczycieli oraz pracowników administracji i obsługi.  
 
Jarosław Zieliński zwrócił uwagę, Ŝe Bursa Szkolna w Suwałkach i Państwowa WyŜsza 
Szkoła Zawodowa w Suwałkach działają według innych porządków prawnych. Nadzór 
pedagogiczny w placówkach oświatowych wygląda inaczej niŜ w uczelni, dlatego nie moŜna 
zapomnieć o funkcji opiekuńczo-wychowawczej jaką powinna spełniać Bursa Szkolna. 
 
Czesław Renkiewicz przypomniał, Ŝe zgodnie z art. 5 ust. 5j ustawy z dnia 7 września 1991 r. 
o systemie oświaty, Miasto Suwałki będzie zobowiązane przejąć prowadzenie Bursy 
Szkolnej, jeŜeli uczelnia naruszy ustawę lub warunki określone w umowie. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
                
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało –  22 radnych,  
− przeciw      –   0,  
− wstrzymało się    –   0.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXXII/342/2013 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 lutego 2013 r. 
w sprawie przekazania prowadzenia Bursy Szkolnej w Suwałkach Państwowej WyŜszej 
Szkole Zawodowej im. prof. Edwarda F. Szczepanika w Suwałkach.  
– załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Ad pkt. 6 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenów połoŜonych w granicach administracyjnych miasta Suwałk 
przeznaczonych pod linię 400kV relacji Ełk – Granica Państwa.  
   
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały. 
– załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  
– załącznik nr 11 do protokołu.  
 
Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 12 do protokołu.  
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 Na pytania zadane przez Posła na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej pana Jarosława 
Zielińskiego odpowiedzi udzielił pan Jerzy Dziepak dyrektor ds. realizacji inwestycji celu 
publicznego firmy ELTEL w zakresie pozwolenia na budowę. Zapytanie posła dotyczyło  
na jakim etapie jest przygotowywana dokumentacja przebiegu linii, jak równieŜ o protesty 
mieszkańców związane z przebiegiem linii. Dyrektor poinformował, Ŝe na 45 działek  
do wykupu ponad 60% zrealizowano. ZagroŜeń w mieście Suwałki nie było. Rozpatrzono  
4 uwagi związane ze sprawami finansowymi i planistycznymi. Dyrektor poinformował,  
Ŝe przebieg linii oparty jest o obecny plan zagospodarowania przestrzennego, przebiega przez 
tereny rolne, obok planowanej obwodnicy Suwałk. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało –  22 radnych,  
− przeciw      –  0,  
− wstrzymało się    –  0.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXXII/343/2013 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 lutego 2013 r. 
w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów połoŜonych  
w granicach administracyjnych miasta Suwałk przeznaczonych pod linię 400kV relacji 
Ełk – Granica Państwa  
– załącznik nr 13 do protokołu.  
 
 
Ad pkt. 7  
Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowych 
warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 
opiekuńcze oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwalniania  
od opłat, jak równieŜ trybu ich pobierania. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały. 
– załącznik nr 14 do protokołu. 
 
Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 15 do protokołu.  
 
Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 16 do protokołu.  
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało –   22 radnych,  
− przeciw      –   0,  

− wstrzymało się    –   0.  
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Większością głosów została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXXII/344/2013 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 27 lutego 2013 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności  
za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz szczegółowych warunków 
częściowego lub całkowitego zwalniania od opłat, jak równieŜ trybu ich pobierania. 
– załącznik nr 17 do protokołu.  

 
 
Ad pkt. 8 
Interpelacje i zapytania radnych.  
 
Zbigniew De- Mezer - w nawiązaniu do doniesień prasowych wyraził zaniepokojenie,  
czy w związku z planem uruchomienia w Suwałkach samorządowego programu pomocy 
rodzinie „Cztery plus”, rodziny korzystające z pomocy będą zmuszone płacić dodatkowy 
podatek. 
 Drugie zapytanie dotyczyło odpłatności za świadczenia w Izbach Wytrzeźwień  
i róŜnej interpretacji prawnej z tym związanej. Radny zapytał, czy w suwalskiej izbie będą 
pobierane opłaty za świadczenia. 
 Radny zapytał równieŜ, czy w najbliŜszej przyszłości planowane jest wykonanie 
odcinka drogi w sołectwie Dubowo I, który jest pokryty betonowymi płytami. 
 
Zdzisław Przełomiec zadał pytanie, czy planowane jest utworzenie w Mieście budŜetu 
obywatelskiego i czy generalnie Miasto stać na taki budŜet? 
 
Grzegorz Gorlo - zapytał, czy planowane są podwyŜki wynagrodzeń pracownikom śłobka 
Miejskiego?  
 Zapytał równieŜ o losy sekcji trójboju siłowego w Ośrodku Sportu i Rekreacji  
w Suwałkach.  
 Poprosił o przedłoŜenie kosztów utrzymania Tygodnika Suwalskiego w okresie 
funkcjonowania w strukturach Regionalnego Ośrodka Kultury i Sztuki w Suwałkach. 
 
Józef Kimera – w imieniu mieszkańców ulicy E. Plater zapytał, czy moŜliwa jest zmiana 
przebiegu linii autobusowej nr 19 polegająca na przesunięciu jej na ulicę Kościuszki. 
 
 
Ad pkt. 9 
Informacja Prezydenta Miasta Suwałk dotycząca moŜliwości budowy obwodnicy 
Suwałk w latach 2014-2020. 
 
Prezydent Miasta Suwałk pan Czesław Renkiewicz przedstawił informację na temat 
działań związanych z planami budowy obwodnicy Suwałk. Intensyfikacja działań nastąpiła  
w momencie powzięcia przez Prezydenta, w lipcu br., informacji, Ŝe obwodnica nie zostanie 
wpisana do planu inwestycji na lata 2014-2020. Na liczne zapytania do władz złoŜone 
bezpośrednio w ministerstwie i poprzez lokalnych parlamentarzystów, odpowiedzi były 
niekonkretne raczej ukierunkowane na brak terminów i zmiany w planach inwestycji 
drogowych. Finansowanie z budŜetu unijnego oddala realizację drogi, a sugestie finansowania 
przez samorządy województwa są nierealne. Korespondencja, jaką przestawił Prezydent  
w tej sprawie, jest obszerna i poparta argumentami. Odpowiedzi zawierają powielane, takie 
same treści, z których nie wynika, Ŝe składane przez blisko 30 lat obietnice zostaną 
zrealizowane.  Obecnie priorytetem rządu w zakresie komunikacji staje się kolej. Sprawami  
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budowy obwodnicy zainteresowani zostali przez Prezydenta ministrowie Litwy, Łotwy  
i Estonii, jako uŜytkownicy drogi S-8. Poczynione przez Prezydenta ostatnie rozmowy  
z premierem J. Piechocińskim oraz euro deputowanym B. Liberadzkim zakończone zostały 
obietnicami wsparcia działań, co nie gwarantuje powodzenia. RównieŜ spotkanie z władzami 
wojewódzkimi, które zaowocuje kolejnym, planowanym na 8 marca br., spotkaniem  
z Generalna Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad w Warszawie, budzi powaŜne obawy  
na powodzenie i wydaje się, Ŝe katalog działań i rozmów z osobami decyzyjnymi w tej 
sprawie, Prezydent juŜ wyczerpał. Nawet wypowiedź Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej 
nie wskazuje inwestycji drogi Via Baltica jako priorytetowej. Prezydent Komorowski 
podkreślił równieŜ wagę rozwoju transportu kolejowego. 
Prezydent Miasta Suwałk przytoczył, jako niepodwaŜalne, argumenty na zasadność budowy 
obwodnicy Suwałk. Ostatnie badania poziomu natęŜenia hałasu, które przekraczają moŜliwe, 
normy wskazują, Ŝe na stały, niedopuszczalny hałas naraŜonych jest ok. 7 tys. mieszkańców, 
a Ŝyjących w strefie zagroŜenia jest blisko 40 tys. mieszkańców Suwałk. Przez miasto 
przejeŜdŜa średnio na dobę ok. 6 tys. samochodów cięŜarowych, a obłoŜenie dzienne 
przejścia w Budzisku jest większe niŜ, na wszystkich łącznie, wschodnich przejściach 
granicznych.  W swoim wystąpieniu Prezydent poruszył sprawę, wspieranej przez kraje 
sąsiadujące, budowy drogi Via Carpatia, o nieznanym przebiegu po stronie Polski. 
Zaapelował do parlamentarzystów o pomoc w kwestii wpisania zadania budowy obwodnicy 
do planu na lata 2014-2020. 
 
Sławomir Topczewski - zastępca dyrektora Oddziału Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych  
i Autostrad złoŜył deklarację, Ŝe w okolicznościach wprowadzenia inwestycji do planu 
inwestycyjnego oddziału białostockiego, będą gotowi do etapu prac przygotowawczych  
i rozpoczęcia robót przy obwodnicy od 2015 roku. Nie był w stanie powiedzieć nic 
konkretnego o trasie przebiegu Via Carpatii. 
 
Zdzisław Przełomiec w swoim wystąpieniu zwrócił się z zapytaniami do posłów: BoŜeny 
Kamińskiej - jak zinterpretuje fakt paraliŜu komunikacyjnego w okolicznościach blokady 
miasta, czy wyłączenia z ruchu nocą, swemu partyjnemu koledze, Premierowi Donaldowi 
Tuskowi. Czy dołoŜy starań, aby Premier skorzystał z zaproszenia Prezydenta Miasta  
i Przewodniczącego Rady Miejskiej i zobaczył naocznie jaka jest sytuacja w Suwałkach. 
Zapytał posła Zielińskiego co sądzi o naciskach na Prezydenta Miasta w kwestii podpisania 
zgody na budowę łącznika obwodnicy Augustowa z ulicą Wojska Polskiego. Czy nie 
naleŜałoby fakt ten odłoŜyć do czasu uzyskania konkretów w kwestii budowy naszej 
obwodnicy? Poprosił o odniesienie się do zabiegów przedstawicieli PiS o budowę 
konkurencyjnej dla S-61 drogi Via Carpatia. 
 
Stanisław Kulikowski przewodniczący Społecznego Komitetu Wspierania Budowy 
Obwodnicy Suwałk zaakcentował, Ŝe w obliczu bezczynności naszych władz i brakiem logiki 
w działaniach związanych z inwestycjami drogowymi mieszkańcy Ŝądają radykalnych działań 
w formie blokad, czy zamknięcia ruchu nocą. W ten sposób chcą zwrócić uwagę na potrzebę 
budowy obwodnicy Suwałk.  
 
BoŜena Kamińska podziękowała Prezydentowi Miasta za intensywne działania i walkę  
o obwodnicę Suwałk. Podkreśliła swoje działania i działania wspierające sprawę poczynione 
przez Podlaski Zespół Parlamentarny. Zaznaczyła, Ŝe waŜnym elementem całego procesu jest 
gotowość z zakresu przygotowania dokumentacji inwestycji. Poinformowała, iŜ oczekuje  
na spotkanie i rozmowy w temacie z Premierem Donaldem Tuskiem i Marszałkiem Ewą 
Kopacz. 
 



8 
 

Adam Rybakowicz wyraził poparcie działań o budowę obwodnicy i zachęcał do podjęcia 
działań bardziej radykalnych, które znajdą swój oddźwięk w kraju. 
 
Jarosław Zieliński podkreślił, Ŝe intensyfikacja działań w sprawie budowy obwodnicy  
ma związek ze środkami unijnymi, które generalnie umoŜliwiają tego typu inwestycje. Jednak 
nowy unijny instrument finansowy „Łącząc Europę” jest małą szansą na pozyskanie środków 
na budowę ciągu komunikacyjnego Via Baltica. Wyraził zaniepokojenie czy zaplanowany 
przebieg drogi krajowej S-61 nie ulegnie zmianie i skierowany zostanie do obwodnicy 
Gołdapi. Poseł stwierdził, Ŝe Via Carpatia nie stanowi konkurencyjności dla drogi S-61  
w okolicznościach kiedy, jak z wcześniejszych projektów wynikało, drogi miały łączyć się  
w Białymstoku. Odnośnie budowy łącznika obwodnicy Augustowa podkreślił działania 
Prezydenta Miasta i uznał, Ŝe stanowi to pewien argument w kwestii budowy całego odcinka 
planowanej drogi do Budziska. Zapewnił, Ŝe weźmie czynny udział w róŜnego rodzaju 
działaniach zabiegających o obwodnicę, równieŜ protestach i blokadach. 
 
 
Ad pkt. 10 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na przekazanie prawa 
własności nieruchomości z zasobu Gminy Miasta Suwałk w celu zwolnienia się  
z zobowiązania zapłaty odszkodowania. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały. 
– załącznik nr 18 do protokołu. 
 
Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  
– załącznik nr 19 do protokołu.  
 
Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 20 do protokołu.  
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   –  16 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXXII/345/2013 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 lutego 2013 r. 
w sprawie wyraŜenia zgody na przekazanie prawa własności nieruchomości z zasobu 
Gminy Miasta Suwałk w celu zwolnienia się z zobowiązania zapłaty odszkodowania. 
– załącznik nr 21 do protokołu.  
 
 
Ad pkt. 11 
Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Komisji 
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach. 
 
Andrzej Chuchnowski poinformował, Ŝe w związku ze złoŜoną przez Grzegorza Gorlo, 
radnego Klubu Prawo i Sprawiedliwość, rezygnacją z pracy w Komisji Rewizyjnej  
oraz wyborem Sławomira Jana Szeszko, radnego Klubu Blok Samorządowy  
na wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej, zachodzi konieczność dokonania zmiany uchwały 
nr III/10/2010 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 15 grudnia 2010 r. w sprawie powołania 
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Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach zmienionej uchwałą nr XXVI/266/2012  
z dnia 26 września 2012 r.  
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało –  19 radnych,  
− przeciw      –  0,  
− wstrzymało się    –  0.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXXII/346/2013 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 lutego 2013 r. 
zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  
w Suwałkach – załącznik nr 22 do protokołu.  
 
 
Ad pkt. 12  
Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diet 
radnym Rady Miejskiej w Suwałkach oraz rozliczania kosztów podróŜy słuŜbowych. 
 
Andrzej Chuchnowski poinformował, Ŝe zmiana uchwały nr XVIII/271/08 w sprawie 
ustalenia wysokości diet radnym Rady Miejskiej w Suwałkach oraz rozliczania kosztów 
podróŜy słuŜbowych z dnia 28 października 2008 r. zmienionej uchwałą nr VI/33/2011  
z 23 lutego 2011 r., podyktowana jest wyborem nowego wiceprzewodniczącego Rady 
Miejskiej w Suwałkach, którego proponuje się do realizacji zadania związanego  
z poleceniami wyjazdów słuŜbowych przewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 19 radnych,  
− przeciw      –   0,  
− wstrzymało się    –   0.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXXII/347/2013 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 lutego 2013 r. 
zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diet radnym Rady Miejskiej  
w Suwałkach oraz rozliczania kosztów podróŜy słuŜbowych. 
 – załącznik nr 23 do protokołu.  
 
 
Ad pkt. 13  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania Rady Muzeum przy Muzeum 
Okr ęgowym w Suwałkach. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 24 do protokołu. 
 
Stanisław Kulikowski przedstawił opinię Komisji Kultury, Sportu i Turystyki 
– załącznik nr 25 do protokołu.  
 
Wniosków nie zgłoszono. 
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Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało –  16 radnych,  
− przeciw      –   0,  
− wstrzymało się    –   3 radnych.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXXII/348/2013 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 lutego 2013 r. 
w sprawie powołania Rady Muzeum przy Muzeum Okręgowym w Suwałkach. 
– załącznik nr 26 do protokołu.  
 
 
Ad pkt. 14 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXI/221/2012 w sprawie 
zmiany statutu Biblioteki Publicznej im. Marii Kono pnickiej w Suwałkach. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 27 do protokołu.  
 
Stanisław Kulikowski przedstawił opinię Komisji Kultury, Sportu i Turystyki 
– załącznik nr 28 do protokołu.  
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało –  19 radnych,  
− przeciw      –   0,  
− wstrzymało się    –   0.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXXII/349/2013 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 lutego 2013 r. 
w sprawie zmiany uchwały nr XXI/221/2012 w sprawie zmiany statutu Biblioteki 
Publicznej im. Marii Konopnickiej w Suwałkach  
– załącznik nr 29 do protokołu.  
 
 
Ad pkt. 15 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Łucji R. na działalność 
dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Suwałkach. 
 
Zbigniew De-Mezer przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej  
– załącznik nr 30 do protokołu.  
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało –  19 radnych,  
− przeciw      –    0,  
− wstrzymało się    –    0.  
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Większością głosów została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXXII/350/2013 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 27 lutego 2013 r. 

w sprawie rozpatrzenia skargi Łucji R. na działalność dyrektora Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Suwałkach. 
– załącznik nr 31 do protokołu.  
 
 
Ad pkt. 16 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2013 r. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 32 do protokołu. 
 
Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 33 do protokołu.  
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało –  18 radnych,  
− przeciw      –    0,  
− wstrzymało się    –    0.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXXII/351/2013 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 lutego 2013 r. 
w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2013 r. 
 – załącznik nr 34 do protokołu.  
 
 
Ad pkt. 17  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Miasta Suwałki na lata 2013-2030.  
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 35 do protokołu. 
 
Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo - BudŜetowej  
– załącznik nr 36 do protokołu.  
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało –  18 radnych,  
− przeciw      –    0,  
− wstrzymało się    –    0.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXXII/352/2013 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 lutego 2013 r. 
w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata 2013-2030 
– załącznik nr 37 do protokołu.  
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Ad pkt. 18  
Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 
Czesław Renkiewicz udzielił odpowiedzi:  
 Zbigniewowi De-Mezerowi w kwestii dodatkowego opodatkowania pomocy 
rodzinom wielodzietnym poinformował, Ŝe z wypowiedzi Ministra J. Rostowskiego wynika 
jednoznacznie, Ŝe w obecnym stanie prawnym takie świadczenia nie podlegają 
opodatkowaniu.  
 W kwestii pobierania opłat za świadczenia Izby Wytrzeźwień – jak wynika 
 z interpretacji prawnej, opłata za świadczenia suwalskiej izby będą pobierane w ustalonej 
wysokości. 
 Remont drogi betonowej w Dubowie I stanowiącej własność Miasta, w ramach 
środków zarezerwowanych na nakładki asfaltowe moŜe być zrealizowany, lecz w 2013 r. 
moŜe być to niemoŜliwe z uwagi na zbyt niską kwotę zarezerwowaną na ten cel  
w tegorocznym budŜecie miasta. Potrzebny jest konkretny wniosek sołtysa sołectwa. 
 
Zdzisławowi Przełomcowi w temacie budŜetu obywatelskiego - Prezydent Miasta zaznaczył, 
Ŝe w budŜecie Miasta wydzielone zostały duŜe środki na inicjatywy lokalne oraz dotacje  
dla organizacji pozarządowych, co jest w pewnym zakresie budŜetem inicjatyw 
obywatelskich. Zdaniem Prezydenta funkcjonuje to dobrze. Do tematu budŜetu 
obywatelskiego będzie moŜna wrócić we wrześniu, kiedy rozpoczną się prace nad budŜetem 
miasta na 2014 rok. 
 
Józefowi Kimerze – złoŜone zapytanie na piśmie – przypomniał, Ŝe odbyły się konsultacje  
w sprawie przebiegu komunikacji miejskiej i były przypadki likwidacji linii z uwagi na małe 
obłoŜenie. Uruchamianie dodatkowych linii pociągnie za sobą duŜe nakłady finansowe, 
dlatego musi być zasadne. Wniosek mieszkańców dotyczący linii nr 19 rozpatrzy 
Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej.  
 
Grzegorzowi Gorlo – przedstawił dopłaty Miasta do funkcjonowania Tygodnika Suwalskiego 
tj. w 2006 r. - 209 tys. zł., w 2007 r. - 220 tys. zł, 2008 r. - 257 tys. zł, 2009 r. - 254 tys. zł, 
2010 r. - 211 tys. zł, 2011 r. - 254 tys. zł, 2012 r. - 277 tys. zł. Zapowiedział zmiany  
w zasadach funkcjonowania Tygodnika Suwalskiego. Wypowiedź uzupełniona została przez 
Stanisława Kulikowskiego w zakresie podania kosztów obsługi Miasta w kwestii 
publikowania ogłoszeń. Szacunkowo jest to kwota 170 - 180 tys. rocznie. W związku  
z powyŜszym kwota dopłaty do funkcjonowania Tygodnika jest mniejsza. 
 W kwestii wynagrodzenia pracowników Ŝłobka - w budŜecie Miasta na 2012 r. została 
zaplanowana podwyŜka, która będzie wdroŜona. 
 
Marek Buczyński Zastępca Prezydenta Miasta – sekcja trójboju siłowego będzie 
funkcjonować na dotychczasowych zasadach do końca marca, ale zapowiedziane zostały 
zmiany w jej funkcjonowaniu od 1 kwietnia. Zapowiedział zmiany w funkcjonowaniu 
Ośrodka Sportu i Rekreacji w Suwałkach zmierzające w kierunku szerszej oferty rekreacyjnej 
do mieszkańców. Sekcje sportowe winny pracować przy Klubach sportowych. 
 
 
Ad pkt. 19  
Wnioski i oświadczenia radnych.  
 
Andrzej Chuchnowski poinformował, Ŝe w okresie międzysesyjnym wpłynęło Stanowisko 
Rady Powiatu Sokólskiego z dnia 1 lutego br. w sprawie zapowiadanej likwidacji połączeń 
kolejowych na trasie Sokółka – Dąbrowa Białostocka – Augustów – Suwałki, przesłane przez 
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Przewodniczącego Rady Powiatu w Sokółce pana Kazimierza Łabieniec oraz korespondencja 
w tej sprawie przesłana przez Posłów na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej panią Barbarę 
Kudrycką i pana Damiana Raczkowskiego oraz ostatnia korespondencja z Ministerstwa 
Transportu z Departamentu Transportu kolejowego podpisana przez zastępcę dyrektora Kamila 
Wide. Z przesłanej korespondencji wynika, Ŝe likwidacji linii kolejowej nie przewiduje się,  
a utrzymanie wojewódzkich przewozów kolejowych leŜy w gestii samorządu województwa. 
Ponadto wpłynęła korespondencja – wniosek Pani Heleny Omilian, kierowana do Prokuratury 
Rejonowej w Suwałkach, z prośbą o poinformowanie państwa radnych, w sprawie 
kwestionowania przez wnioskodawców zapisów w ewidencji gruntów Miasta Suwałki 
dotyczących nieruchomości połoŜonej przy ul. Zarzecze. 
 
Zbigniew De-Mezer w imieniu Klubu Radnych „Łączą nas Suwałki” zaprosił radnych  
do współpracy w przygotowaniu projektu uchwały w sprawie statutów sołectw, które 
przedstawione zostaną do konsultacji społecznych.   
 
 
Ad pkt. 20  
Zamknięcie obrad.  
 
Andrzej Chuchnowski poinformował, Ŝe najbliŜsza sesja planowana jest na dzień 7 marca 
2013 r. o godz. 1530 w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego nr 26 przy ulicy Mickiewicza 1. 
Sesja poświęcona będzie głównie rozpatrzeniu projektu uchwały w sprawie odbierania  
i zagospodarowania odpadami komunalnymi. 
 
 Kończąc XXXII sesję Rady Miejskiej serdecznie podziękował przybyłym za 
uczestnictwo w sesji, a radnym za aktywny udział w obradach.  
 

 
Na tym protokół zakończono.  
 
 

Przewodniczący 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

Andrzej Paweł Chuchnowski 
Protokołowała: 
Katarzyna Gałazin 
 
Inspektor w Biurze Rady Miejskiej  
Urzędu Miejskiego w Suwałkach  


